
PROCES VERBAL 

 

 

   Încheiat azi la data de 12 decembrie 2023 la ședința ordinară a Consiliului Local Ciumani, 

convocată cu Dispoziția Primarului nr.170 din data de 6 decembrie 2023 și cu invitația 

secretarului general al comunei nr. 

    La ședință sunt prezenți 12 consilieri, lipsind motivat dl.viceprimar Kiraly Szabolcs (este în 

spital) 

    Președintele de ședință este dl.consilier Benedek Árpád. 

    Dl.președinte anunță ordinile de zi și supune votării.  

    Dl.primar propune să fie amânată dezbaterea proiectului de hotărâre nr.89/2023, 

deoarece dl.administrator al SPAC nu este prezent la ședință. Toți consilierii sunt de acord cu 

modificarea și cu ordinile de zi rămase. 

1.  Aprobarea proceselor verbale întocmite la ședințele din lunile octombrie și noiembrie. 

Dl.președinte supune votării. 9 consilieri sunt pentru și trei consilieri se abțin. 

2. Proiect de hotărâre nr.88/2023 privind actualizarea valorii de inventar pentru unele 

bunuri imobile din Inventarul bunurilor care aparțin domeniului public al comunei 

Ciumani, județul Harghita 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre. Toți consilierii prezenți, adică 12 la număr, sunt 

de acord. 

Se adoptă HOTĂRÂREA nr.93/2023. 

3. Proiect de hotărâre nr. 89/2023 privind aprobarea Planului de acțiune pentru buna 

funcționare și dezvoltare a Serviciului Public de Apă și Canalizare –SPAC Ciumani 

Dl.primar propune să fie amânată la ședința următoare, deoarece nu este prezent 

administratorul SPAC și el a trebui să prezinte planul. Toți consilierii sunt de acord. 

4. Proiect de hotărâre nr.94/2023 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local Ciumani 

nr.88/2023 privind aprobarea reducerii cu 10 % a numărului maxim de posturi din 

aparatul de specialitate a Primarului comunei Ciumani 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre.  

Dl.Președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord și se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.94/2023. 

5. Proiect de hotărâre nr.95/2023 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli 

consolidat general al comunei Ciumani pe anul 2023 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre și rectificarea în detaliu. Am primit de la Guvern 

127.000 lei pentru utilități. Această sumă trebuie să includem și la partea de venituri și la 

partea de cheltuieli.  

Nu va fi ultima rectificare. Din fericire, așa se pare că în anul acesta vom mai primi bani. 



Dl.consilier Benedek Arpad întreabă dacă în ianuarie 2024 se poate rectifica bugetul? 

Dl.primar răspunde că nu. Începând cu luna ianuarie vom avea un buget nou, respectiv 

pentru anul 2024. Am început elaborarea bugetului prin întocmirea programului achizițiilor 

publice pentru anul 2024. 

Dl.primar: până aprobarea bugetului anual, se poate cheltui 9 % din bugetul anului 

anterior. 

Dl.președinte de ședință supune votării proiectul de hotărâre. 11 consilieri sunt pentru și 

dl.consilier Korpos Levente nu votează , fiind în situația de conflict de interese. Se adoptő 

HOTĂRÂREA nr.95/2023 

5. Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări 

a) stabilirea impozitelor și taxelor locale – proiectul de hotărâre va fi planificată pe ședința 

viitoare. Va propune scutiri și scăderi pentru situațiile deosebite reale. Dacă cineva are 

propuneri, atunci să transmită d-lui primar. 

b) situația reabilitării Grădiniței Csaloka. În noiembrie am fost în faza de precontractare. 

Astăzi am depus încă o hotărâre ce a fost cerută. Sperăm că în curând putem încheia 

contractul de finanțare. 

c) suntem în elaborarea proiectului pentru reabilitarea drumurilor de câmp. Astăzi în 

prânz, deja au fost depuse 57 de proiecte. În  proiectul nostru sunt incluse drumurile 

de câmp , care deservesc cea mai mare parte din terenurile agricole: Szentmiklósi, 

Mohos, Hosszúvész, Fülöpútja, Vészfő, Szegelet, Setétrét. Punctele noastre sunt în jur 

de 70 puncte. 

Dl.consilier Benedek Arpad întreabă cum se poate obține avizele/acordurile de la Protecția 

mediului? pentru că ei nu prea avansează. 

Dl.primar spune că în prima fază trebuie să dovedim doar că am depus solicitarea de 

acord. 

Mai există cealaltă finanțare pemntru drumuri locale, unde sunt depuse 129 de proiecte. 

Acolo banii sunt mai mulți, dar este cu mai mult risc să nu câștigăm. 

Dl.consilier Korpos Levente întreabă : la această finanțare câte proiecte se pot depune. 

Dl.primar răspunde că sunt 300 de mii de euro, din care sunt depuse proiecte pentru 120 

mii de euro. 

d) proiectul reabilitării termice a școlii gimnaziale este în curs de încărcare pe site. Azi-

mâine se va finaliza. Acolo nu avem cunoștință exactă despre fondurile disponibile. 

e) cum stăm cu nomenclatorul stradal. Dl.primar și d-na secretar general răspund. 

f) care este situația cu procesul pentru care am adunat semnături. Dl.Korpos Levente – 

nimic. O să fie o o procedură lungă. 

Nefiind alte probleme de discutat, se încheie ședința. 

 

    Președinte de ședință                                             Întocmit 

      Benedek Árpád                                          Secretar general: Balogh Zita 

 



 


